

博鳌亚洲论坛会议中心及博鳌索菲特大酒店景观 设计

Landscape Design for Boao Forum for Asia International Convention Center and Sofitel Boao



项目位于海南博鳌东屿岛
中远三林置业集团开发
2001年设计
2003年建成
总占地面积69.32公顷
景观设计面积15公顷

Location: Dongyu Island, Boao, Hainan
Client: COSCO Salim Group Co., Ltd.
Design/Completion: 2001/2003
Project Size: Site Area 69.32 ha
Landscape Area 15 ha

博鳌亚洲论坛会议中心及酒店是东屿岛上最大的主体建筑，是整个博鳌旅游开发的灵魂，也是博鳌的永久地标。该景观设计结合东屿岛特有的地理位置及优美的自然风光，营造出一种独具热带风光的度假氛围，并把会议、住宿、娱乐、购物、参观、旅游等功能有机地结合起来。从中国传统文化特色的景观元素上，更加烘托了既现代又有博鳌特色的主体建筑。同时设计充分尊重自然环境，最大限度地保留了东屿岛原有的水岸及沿岸自然植被。

亚洲论坛会议中心位于东屿岛主干道的端点。景观设计上将考虑用挺拔的热带植物做框景处理，并在道路端点处以水景为主题与会议中心周边叠水相呼应，流畅而富有韵律的铺装与水景完美结合；潺潺的跌水声以及飘扬的二十三个国家的会旗均构成了会议和参观的响亮前奏。会议中心的正面环绕一条20米宽的景观带，以片植的灌木与花卉的巧妙组合烘托了会议中心的质朴和大气。周边的停车场配以浓密的遮荫乔木，最大限度地增加绿地面积，减少停车场对环境的视觉影响。

索菲特大酒店二层的大堂提供了最佳的景观视线。环绕酒店的游泳池、温泉泡池、自然水面、溪流、瀑布、荷花池等不同的水体与大海交相辉映，给人以丰富而难忘的体验。古拙而有趣味的室外艺术品，充分反映了海南淳朴大方的民风及得天独厚的文化积淀。酒店一层被繁茂的热带植物所环绕的游泳池拥有亲人的尺度，并具有一定的私密性，一层住客可以直接走入游泳池中，无边泳池更与远处的沙滩内海融为一体。充分考虑海南的强烈日照，在大型人工沙滩池边的弧形长廊将户外餐饮休闲功能完美结合，并设有遮荫花廊，结合儿童池、滑水道及水中酒吧，使不同年龄的游客都可以享受嬉水休闲之乐。

This project is the largest architectural complex on Dongyu Island. The Convention Center and Hotel are the heart of the Boao Forum for Asia. The landscape design integrates new plants into the existing beautiful, lush tropical natural scenery helping fashion this into a high-end resort landscape. The project elements include: a conference center, lodging, entertainment venues, shopping district, and tourist facilities. Chinese traditional landscape elements provide a soothing contrast to the modern architecture of the Asia Forum complex. The design fully respects the natural environment by introducing an ambitiously conceived nature reserve that protects the ecologically unique and sensitive coastal zone vegetation. The planting plan uses tropical plants as the landscape motif.

The entrance feature includes waterfalls framed by special hardscape design elements at the terminus of the main island road. The sound of splashing water and the fluttering of the flags of twenty-three nations provide visitors with an inviting arrival experience. The shrubs and flowers planted in the 20-meter wide landscaped area in front of the convention center add quiet dignity. Surrounding the center, arbors provide shade, soften the effects of the building mass, and effectively screen elements of the nearby environment.

The lobby on the second floor of the Hotel leads guests to dramatic views of the landscape. The hotel is surrounded by an intricate system of pools, lagoons, waterfalls, lily ponds, and tidal bays that are visually seamless creating inspiring views. The natural and interesting outdoor artworks highlight Hainan's unique waterfront heritage. Swimming pools outside the guest rooms on the first floor are designed on an intimate scale for comfort and privacy, being enclosed and screened by dense tropical plants. The hotel features an infinity edge pool with ocean view and swim-up pool bar. An atrium pathway flowing through the indoor and outdoor spaces allows guests to stay out of the sun. Dining room, bar, and children's pool are carefully and artistically laid out so that guests of all ages can enjoy the water activities.



博鳌亚洲论坛会议中心及博鳌索菲特大酒店景观设计

Landscape Design for Boao Forum for Asia International Convention Center and Sofitel Boao

上：酒店泳池
下：酒店黄昏鸟瞰
对页上：酒店无边泳池夜景
对页下：无边泳池休息平台

Top: Swimming Pool
Bottom: View of the Hotel
Opposite Top: Palm Tree Silhouette
Opposite Bottom: Swimming Pool Deck





博鳌亚洲论坛会议中心及博鳌索菲特大酒店景观设计

上：博鳌亚洲论坛会议中心主入口夜景



Landscape Design for Boao Forum for Asia International Convention Center and Sofitel Boao

Top: Main Entrance of the Boao Forum for Asia International Convention Center